



## Successful start of the SAILING Champions League 2023 season

Team Finland dominates first qualifying regatta

Vilamoura, Portugal, 27.03.2023

12 teams from 11 countries competed at the season opener of the SAILING Champions League Series 2023 for the coveted entry to the Champions League Final. In fantastic sailing conditions (23°C, 8-16 knots of wind and sun), all the planned races were completed.

"This was an all-round successful start to the season and Vilamoura has once again shown what professional race management combined with a fantastic sailing area can make possible," said Oliver Schwall, Managing Director of the SAILING Champions League. "In two weeks' time, the qualifying regatta for the Youth SAILING Champions League will take place here and the young sailors can already look forward to four great days of sailing," Schwall continued.

The races were characterised by light to medium winds, but choppy waves, which demanded everything from the teams, who had few training opportunities due to the winter. In the end, Team Finland from ESF (Esbo Segelförening) came out on top. The still quite young team has already won the SAILING Champions League Final 2021 in Porto Cervo, Italy and has thus lived up to its status as favourites.

Teams from France (Sport Nautique et Plaisance du Havre) and Austria (Burgenländischer Yachtclub) came in second and third. "Finally back on the water for 4 days of great sailing at the Sailing Champions League Qualifier. A great event and a great time with the team," said Clemens Kruse from Team Austria.

About the SAILING Champions League:

<https://sailing-championsleague.com/about/>

Pictures per club/country:

<https://konzeptwerft.smugmug.com/SAILINGChampionsLeague/2023/01-Vilamoura-23-26-M%C3%A4rz-Capable-Planet-Clube-Nautico/PRESSE>








Contact:

[a.lukosch@sailing-championsleague.com](mailto:a.lukosch@sailing-championsleague.com)

The results in the overview:

## SAILING Champions League Qualifier - Portugal Vilamoura

### Final Results

	1	ESF	26
	2	SNPH	39
	3	BYC	39
	4	SSÄV	41
	5	Wsva	40
	6	BS	40
	7	YCPB	50
	8	YCB	52
	9	ASK	52
	10	USSC	53
	11	ÅS	55
	12	HSC	63





## Erfolgreicher Saisonstart der SAILING Champions League 2023

Team Finnland dominiert die erste Qualifikations-Regatta

Vilamoura, Portugal, 27.03.2023

12 Mannschaften aus 11 Ländern haben bei dem Saisonauftakt der SAILING Champions League Serie 2023 um den begehrten Einzug zum Champions League Finale gekämpft. Bei traumhaften Segelbedingungen (23°C, 8-16 Knoten Wind und Sonne) konnten alle geplanten Wettfahrten durchgeführt werden.

“Das war ein rundum gelungener Saisonauftakt und Vilamoura hat einmal mehr gezeigt, was professionelles Race Management gepaart mit einem traumhaften Segelrevier möglich machen kann”, sagt Oliver Schwall, Geschäftsführer der SAILING Champions League. “In zwei Wochen findet hier die Qualifikationsregatta für die Youth SAILING Champions League statt und der Nachwuchs kann sich schon mal auf 4 großartige Segeltage freuen”, so Schwall weiter.

Die Wettfahrten waren geprägt von leichten bis mittleren Winden, aber einer ordentlichen Welle, die von den Teams, die bedingt durch den Winter wenig Trainingsmöglichkeiten hatten, alles abverlangt hat. Am Ende hat sich das Team Finnland vom ESF (Esbo Segelförening) souverän durchsetzen können. Das noch recht junge Team hat bereits das SAILING Champions League Finale 2021 gewinnen können und ist damit seinem Favoritenstatus gerecht geworden.

Auf den Plätzen zwei und drei konnten sich die Teams aus Frankreich (Sport Nautique et Plaisance du Havre) und Österreich (Burgenländischer Yachtclub) behaupten. “Endlich zurück auf dem Wasser und für 4 Tage großartiges Segeln beim Qualifier der Sailing Champions League. Eine tolle Veranstaltung und eine großartige Zeit mit dem Team”, so Clemens Kruse vom Team Österreich.

Über die SAILING Champions League:

<https://sailing-championsleague.com/about/>

Bilder pro Club/Land:

<https://konzeptwerft.smugmug.com/SAILINGChampionsLeague/2023/01-Vilamoura-23-26-M%C3%A4rz-Capable-Planet-Clube-Nautico/PRESSE>













Kontakt:

[a.lukosch@sailing-championsleague.com](mailto:a.lukosch@sailing-championsleague.com)

Die Ergebnisse in der Übersicht:

## SAILING Champions League Qualifier - Portugal Vilamoura

Final Results

	1	ESF	26
	2	SNPH	39
	3	BYC	39
	4	SSAV	41
	5	Wsva	40
	6	BS	40
	7	YCPB	50
	8	YCB	52
	9	ASK	52
	10	USSC	53
	11	AS	55
	12	HSC	63

